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Protokół nr 41/23 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Mosinie, 

które odbyło się w dniu 23 listopada 2023 r.,  

w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, pl. 20 Października 1 

Posiedzenie otworzyła o godz. 17:04 Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, 

Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Elżbieta Jarecka. W obradach udział wzięli 

członkowie wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście, zgodnie 

z listami obecności, które znajdują się w materiałach komisji.  

PRZEBIEG POSIEDZENIA: 

Kierownik Zakładu Technologii AQUANET S.A. Renata Litwiniuk wraz ze Starszym 

technologiem do spraw hydrogeologii AQUANET S.A. Hubertem Wieczorkiewiczem 

przedstawiła prezentację na temat nowelizacji Prawa geologicznego i górniczego 

oraz problemów i zagrożeń z tym związanych dla ochrony ujęcia wody. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− konsekwencji dla ujęcia wody Mosina-Krajkowo podjęcia decyzji o ustanowieniu złoża 

strategicznego w jego okolicy, 

− wpływu Prawa wodnego, rozporządzenia Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu z dnia 9 sierpnia 2012 r. w sprawie ustanowienia strefy ochronnej 

ujęcia wody w rejonie Mosina-Krajkowo dla zaopatrzenia Poznańskiego Systemu 

Wodociągowego oraz przepisów prawnych dotyczących ochrony środowiska na ochronę 

ujęcia wody Mosina-Krajkowo, 

− sposobu ustanawiania złoża strategicznego, 

− działań podjętych przez AQUANET S.A. na rzecz ochrony ujęcia wody Mosina-Krajkowo, 

− wpływu opinii Gminy Mosina na decyzję o ustanowieniu złoża strategicznego, 

− procedury uzgadniania w planowaniu przestrzennym, 

− zakresu leja depresyjnego w przypadku wydobycia złoża węgla brunatnego, 

− potrzeby uznania wody za złoże strategiczne, 

− wpływu istniejącej zabudowy mieszkaniowej na podjęcie decyzji o ustanowieniu złoża 

strategicznego gazu i ropy, 

− możliwości wykorzystania do ochrony ujęcia wody Mosina-Krajkowo wyroku Naczelnego 

Sądu Administracyjnego zakazującego zmiany przeznaczania gruntów, 

− potrzeby zmiany stanowiska Gminy Mosina wobec AQUANET S.A. i przyrody, 

− potrzeby pozostania przedstawicieli AQUANET S.A. podczas opiniowania projektów 

uchwał z zakresu planowania przestrzennego,  

− potrzeby i możliwości wykupu przez Gminę Mosina lub przez AQUANET S.A. gruntów 

cennych przyrodniczo i bogatych w zasoby wodne. 

Udział w niej wzięli: radny Piotr Wilanowski, radny Marcin Ługawiak, mieszkanka gminy 

Mosina [zanonimizowano], radny Witold Ostrowicz, radna Elżbieta Jarecka, radny Łukasz 
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Kasprowicz, radna Agnieszka Gorzyńska, radna Jolanta Szymczak, mieszkanka gminy Mosina 

[zanonimizowano], mieszkanka gminy Mosina [zanonimizowano], mieszkanka gminy Mosina 

[zanonimizowano] i mieszkaniec gminy Mosina [zanonimizowano]. 

Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Zakładu Technologii AQUANET 

S.A. Renata Litwiniuk, Starszy technolog do spraw hydrogeologii AQUANET S.A. Hubert 

Wieczorkiewicz, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa Radosław Łucka, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst,  

Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Jan Dziurzyński 

oraz Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura. 

W trakcie tej dyskusji, na Salę Posiedzeń przybył radny Andrzej Raźny, radny Łukasz 

Kasprowicz, radny Michał Kleiber i radny Ziemowit Maląg, tak więc odtąd w dalszym ciągu 

tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 

udział brało 12 jej członków. 

Zastępca Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Jan Dziurzyński 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/420/14 Rady Miejskiej 

w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla południowo-zachodnich terenów wsi Krajkowo, który 

znajduje się w materiałach komisji. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− sposobu podziału na części projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla południowo-zachodnich terenów wsi Krajkowo; 

− charakteru przedmiotowej uchwały; 

− potrzeby wprowadzenia do uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały odniesienia 

do rozporządzenia Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

z dnia 9 sierpnia 2012 r. w sprawie ustanowienia strefy ochronnej ujęcia wody w rejonie 

Mosina-Krajkowo dla zaopatrzenia Poznańskiego Systemu Wodociągowego; 

− wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla południowo-zachodnich terenów wsi Krajkowo, którego dotyczy 

przedmiotowy projekt uchwały i harmonogramu prac nad tym projektem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego. 

Udział w niej wzięli: radny Marcin Ługawiak, mieszkanka gminy Mosina [zanonimizowano], 

mieszkanka gminy Mosina [zanonimizowano], mieszkanka gminy Mosina [zanonimizowano], 

radna Elżbieta Jarecka, mieszkaniec gminy Mosina [zanonimizowano], radny Michał Kleiber 

i radny Ziemowit Maląg. 

Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Planowania 

Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura, Zastępca Kierownika Referatu Planowania 

Przestrzennego i Budownictwa Jan Dziurzyński oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina 

Adam Ejchorst, który  między innymi wskazał, że „to znaczy, to jeszcze nie będzie uchwała. 

To będzie na razie tylko plan, to będzie propozycja, projekt uchwały i będzie podlegał 

publicznemu wglądowi, publicznej dyskusji, będzie to moment, kiedy rzeczywiście będzie 

można składać uwagi do tego… Mówimy o całości, to znaczy w 2014 r. była wywołana 



3 
 

uchwała, która obszarowo, to rzeczywiście… I teraz z tego obszaru będziemy, poprzez 

właśnie tą uchwałę, która będzie podjęta, czyli umożliwienie realizacji tego planu  w części, 

to my też będziemy to w części realizować. Zakładamy, że znaczna część tego planu 

będziemy w stanie przeprocedować. Natomiast jaka to będzie duża część, w tej chwili trudno 

powiedzieć. Zakładamy, że to będzie gdzieś tam ok. 80% tego planu… Będziecie państwo to 

widzieć w momencie, gdy będzie propozycja, projekt uchwały dotyczącej…”. 

W trakcie tej dyskusji, Salę Posiedzeń opuścił radny Ryszard Rybicki, tak więc odtąd 

w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa udział brało 11 jej członków. 

Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła 

7 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” – wniosek nr 1 dotyczący zaopiniowania 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/420/14 Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 

29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla południowo-zachodnich terenów wsi Krajkowo. Radna Agnieszka 

Gorzyńska nie wzięła udziału w tym głosowaniu. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 

Radosław Łucka przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji celowej 

na dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie ochrony środowiska i gospodarki wodnej 

w ramach Programu „Mosina bez smogu”, który znajduje się w materiałach komisji. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− istoty błędu w poprzedniej uchwale dotyczącej przedmiotowej sprawy, 

− wyłączenia z możliwości uzyskania dotacji na zastąpienie dotychczasowego źródła ciepła 

kotłem węglowym V klasy. 

Udział w niej wzięli: radny Ziemowit Maląg i radny Michał Kleiber.  

Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 

Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Radosław Łucka oraz Zastępca Burmistrza 

Gminy Mosina Adam Ejchorst. 

Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła 

10 głosami „za” – wniosek nr 2 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej w ramach Programu „Mosina bez smogu”. Radna Agnieszka 

Gorzyńska nie wzięła udziału w tym głosowaniu. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 

Radosław Łucka przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Mosina w roku 2023, który znajduje się w materiałach komisji. 

W dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały udział wzięli: radny Marcin Ługawiak, 

radna Elżbieta Jarecka, radny Ziemowit Maląg i radna Jolanta Szymczak 

Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła 

10 głosami „za” – wniosek nr 3 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
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zwierząt na terenie gminy Mosina w roku 2023. Radna Agnieszka Gorzyńska nie wzięła 

udziału w tym głosowaniu. 

W tym momencie Salę Posiedzeń opuścił radny Łukasz Kasprowicz, tak więc odtąd 

w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa udział brało 10 jej członków. 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił 

prezentację dotyczącą możliwości zlecenia opracowania Masterplanu i korzyści z tego 

wynikających. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− trwałości Masterplanu; 

− różnicy między planem ogólnym a Masterplanem; 

− granic Masterplanu; 

− praw autorskich i praw pochodnych do przedmiotowego dokumentu; 

− uchwały krajobrazowej; 

− potrzeby przeprowadzenia wizji lokalnej przez firmę, która będzie opracowywała 

Masterplan; 

− hierarchizacji zadań w Masterplanie; 

− braku celowości zlecania opracowania Masterplanu ze względu na jego koszty i zakres. 

Udział w niej wzięli: radny Piotr Wilanowski, radny Marcin Ługawiak, radny Ziemowit 

Maląg, radny Witold Ostrowicz i radny Andrzej Raźny.  

Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Planowania 

Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 

Ejchorst oraz Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa Radosław Łucka. 

W trakcie tej dyskusji, Salę Posiedzeń opuścił radny Michał Kleiber, tak więc odtąd 

w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa udział brało 9 jej członków. 

Radny Ziemowit Maląg zwrócił uwagę na inicjatywę radnego Jana Marciniaka dotyczącą 

podjęcia przez Radę Miejską w Mosinie uchwały w sprawie apelu dotyczącego zmiany 

uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. 

w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub 

zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw, którego 

projekt znajduje się w materiałach komisji. 

W dyskusji na celowością przyjęcia przez Radę Miejską w Mosinie projektu przedmiotowego 

apelu udział wzięli: Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 

i Bezpieczeństwa Radosław Łucka, radna Elżbieta Jarecka, radny Ziemowit Maląg, radny 

Andrzej Raźny, radny Witold Ostrowicz, radny Marcin Ługawiak, radny Adam Monikowski, 

radny Mieczysław Rożek i radna Agnieszka Gorzyńska. 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił 

prezentację dotyczącą możliwych rozwiązań w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla „Doliny Kopli”. 



5 
 

WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ OCHRONY ŚRODOWISKA, PLANOWANIA 

PRZESTRZENNEGO I BEZPIECZEŃSTWA: 

1. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/420/14 

Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 29 kwietnia 2014 r. o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowo-zachodnich 

terenów wsi Krajkowo. 

2. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji celowej 

na dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej w ramach Programu „Mosina bez smogu”. 

3. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie określenia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Mosina w roku 2023.  

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 21:01.  

protokołował przewodniczyła 

(-) Piotr Sokołowski (-) Elżbieta Jarecka 


